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بانک مرکزی با اشــاره به تعیین سهمیه جدید 
ارزی برای واردات دارو، اعلام کرد: از ابتدای سال 
تاکنون، حدود ۲.۵ میلیارد دلار به نرخ ارز ترجیحی 
برای تامین مواد اولیه و دارو و تجهیزات پزشکی بر 
مبنای تعیین اولویت توسط وزارت بهداشت تامین 

ارز انجام شده است.
بر اساس دستور رییس جمهوری درباره »ضرورت توجه به 
تامین و تخصیص ارز مورد نیاز دارو و مواد اولیه« این بانک با 

هماهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و براساس 
اولویت های اعلامی آن وزاتخانه، ضمن تخصیص ســهمیه 
جدیــد در این باره، حداکثر تلاش لازم را برای تامین ارز مورد 

نیاز معمول خواهد کرد.
بانک مرکزی در ادامه اعلام کرد: با توجه به تعیین سهمیه 
جدید برای وزارت بهداشت و با هماهنگی وزارتخانه مذکور، 
نســبت به تامین ارز مورد نیاز واردات دارو و مواد اولیه آن، به 
فوریت اقدام خواهد شد. علاوه بر مبلغ پیش گفته، به میزان 

۱.۵ میلیــارد دلار نیز به نرخ ارز ترجیحی برای تامین واردات 
واکسن کرونا و تجهیزات پزشکی تولید داخلی تامین ارز صورت 

پذیرفته است.
رییس جمهوری در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با اشاره 
به لزوم ادامه آرامش و ثبات در بازار دارو، تلاش مشترک و به 
هنگام دستگاه های ذیربط و تامین ارز مورد نیاز داروهای خاص 
را ضروری دانست و مقرر شد بانک مرکزی ارز مورد نیاز برای 

تامین دارو و مواد اولیه آن را با فوریت تامین و اختصاص دهد.

بانک مرکزی اعلام کرد:

 تعیین سهمیه جدید ارزی 
برای واردات دارو

سرمایه امروز

 حضور مدیران بانک پارسیان 
در نشست فراکسیون راهبردی مجلس

در نشست فراکســیون راهبردی مجلس 
شــورای اســلامی با حضور مدیران بانک 
پارســیان روز دوشنبه ۲۲ آذرماه با موضوع 
بررسی جایگاه نظام بانکی در اقتصاد اسلامی 
در محل سالن شهید مدرس مجلس برگزار 

شد.
در این نشســت اعضای فراکسیون، متشکل از علی 
نیکزاد نایب رئیس مجلس، سید احسان خاندوزی وزیر 

اقتصاد و دارایی، آیت االله اراکی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبرگان رهبری، حجت 
الاسلام مصباحی مقدم رئیس شورای فقهی بانک مرکزی، حجت الاسلام والمسلمین قنبرزاده 
مدیر مرکز جامع علوم اسلامی، محمدرضا فقیری، رییس مرکز نوآوری و بانکداری اسلامی 
و مهدی فراهانی، مدیرآینده پژوهی بانک پارسیان و تعدادی از معاونان و مدیران بانک ها و 

نمایندگان مجلس حضور داشتند.
گفتنی است؛ پیش از این نیز نشست راهبردی طراحی مدل مطلوب یک بانک اسلامی با 
حضور مدیرعامل بانک، استاتید حوزه، مدیران مرکز جامع علوم اسلامی ولی امر و پژوهشگاه 
فقه نظام با محوریت و میزبانی بانک پارسیان برگزار شده بودکه در این نشست از همکاری های 
گســترده بانک پارسیان با پژوهشگاه فقه نظام جهت پیشبرد طرح مدل مطلوب یک بانک 

اسلامی تقدیر شد.
 

 بازدید سرزده مدیرعامل بانک قرض الحسنه 
مهر ایران از ستاد اصفهان

دکتر سید سعید شمسی نژاد به صورت سرزده 
از ستاد مدیریت شعب و شعبه مرکزی استان 

اصفهان بازدید کرد.
 در این بازدید ســرزده، شمســی نژاد ضمن بررسی 
شاخص های مختلف عملکرد شعب استان اصفهان به 

گفت وگو با مدیر شعب بانک در این استان پرداخت.
وی تأکید کرد: ضروری است مردم نسبت به ابزارهای 

نوین بانکداری که از سوی بانک قرض الحسنه مهر ایران ارائه شده، آگاه شوند.شمسی نژاد ادامه 
داد: در صورتی که مشتریان از این ابزارها استفاده کنند، هم کارها با سرعت و دقت بیشتری 
صورت می گیرد، هم هزینه و زحمت مراجعه شــعب برای مشتریان از بین خواهد رفت.وی 
همچنین درباره اولویت های مدیریت بانک گفت: بازنگری در فرآیندها، بهبود و اصلاح روش ها 

و همچنین توسعه و به روزرسانی سامانه ها از جمله مواردی است که اهمیت بالایی دارد.

 قدردانی از همکاران پژوهشگر بانک کشاورزی 
به مناسبت هفته پژوهش 

به مناســبت هفته پژوهــش و به منظور 
پاسداشــت جایگاه تحقیق و پژوهش، از 
همکاران مرکز پژوهش های کاربردی بانک 

کشاورزی قدردانی شد.
رئیــس و معاونــان اداره کل روابــط عمومــی و 
همکاری های بین الملل این بانک بــا اهدای گل از 
همکاران مرکز پژوهش های کاربردی بانک کشاورزی 
به نیابت از تمام فعالان عرصه ی تحقیق و پژوهش در 

این بانک قدردانی کردند.

 بازدید مدیر عامل بانک ملی ایران از شعبه بازار 
و شعبه تمرکز اسناد

مدیرعامل بانک ملی ایران در بازدید از شعبه 
بازار و شعبه تمرکز اسناد ضمن گفت و گوی 
صمیمانه با کارکنــان،از نزدیک در جریان 

فعالیت این دو شعبه قرار گرفت. 
دکتر محمد رضا فرزین در این بازدید با تقدیر از عملکرد 
همکاران این شعبه ها گفت:همه توان شعب باید برای 
جذب منابع جدید و ارتقای ســطح خدمات در راستای 

جذب مشتری های بیشتر،بسیج شود.
وی با اشاره به نقش شعبه های بزرگ در ارتقای بازدهی بانک، تاکید کرد: اختلال زنجیره 

ارزش بانک ملی ایران باید با همکاری صف و ستاد  بر طرف شود.
دکتر محمد رضا فرزین در این بازدید ضمن شنیدن حرف های کارکنان، رهنمودهای لازم را 

برای رفع مسائل این دو شعبه و ارتقای عملکرد آن ها ارائه کرد.

رئیس سازمان بورس مطرح کرد؛
پیشنهاد معافیت 5 درصدی مالیات برای شرکت هایی 

که می خواهند وارد بورس شوند
رئیس ســازمان بورس از ارائه پیشنهادی 
برای ارتقای معافیــت مالیاتی ۵ درصدی 
شرکت هایی که می خواهند وارد بورس شوند، 

در سال آینده خبر داد.
مجید عشقی در پاسخ به این پرسش که اگر شرکت ها 
وارد بورس شوند، شفاف شده و مالیات واقعی را می توان 
از آنها اخذ کرد، برای این کار چه اقدامی انجام داده اید که 
وی گفت: در قالب یک پیشنهاد در لایحه بودجه ۱40۱ 

آورده شده است که معافیت مالیاتی شرکت هایی که می خواهند وارد بازار سرمایه شوند، افزایش 
یابد در این زمینه پیشنهاد شده است، شرکت هایی که سال آینده وارد بورس شوند ۵ واحد درصد 
مالیات بر درآمد آنهاکاهش یابد.این برای شرکت هایی است که می خواهند وارد بورس شوند و 

امیدواریم مجلس هم این پیشنهاد دولت در لایحه بودجه را تصویب کند.
وی گفت: معافیت مالیاتی تشویق خوبی برای شرکت ها در ورود به بورس است، همچنین به 
تناسب افزایش جایگاه شرکت ها در بورس و ارتقاء رتبه آنها از بازار پایین تر به بازار بالاتر معافیت 
مالیاتی هم بیشتر می شود. به عنوان مثال برای ارتقاء یک شرکت از بازار پایه به بازار اصلی 
بورس یا فرابورس باز هم معافیت مالیاتی این شرکت ها افزایش می یابد و شرایط معاملات این 
شرکت ها هم بهتر می شود.رئیس سازمان بورس تأکید کرد: در حال حاضر مشکل خاصی در 
پذیرش شرکت ها در بورس و فرابورس نداریم، تلاش بر این است که هیأت پذیرش بگونه ای 

رفتار کند که مشکلی در پذیرش شرکت ها در بازار سرمایه نباشد و این امر تسهیل می شود.
عشــقی این را هم گفت: در حال حاضر یک فهرست 20 تایی از شرکت ها آماده حضور و 
پذیرش در بورس هستند که کارهایشان انجام شده و در صف عرضه اولیه سهام خود برای 

ورود به بورس قرار دارند.
عشقی در برابر پرســش دیگری مبنی بر سامانه ایرانی معاملات بورس نیز گفت:  سامانه 
ایرانی معاملات تقریباً آماده است و ما در مورد نحوه انتقال معاملات برخی از نمادها در بورس 
کارشناسی می کنیم، ابتدا باید آزمایش شود، چون یک سامانه برخط و آنلاین است و نمی شود 
روی آن زیاد ریسک کرد. رئیس سازمان بورس گفت: سعی می کنیم ابتدا یکسری از بازارهای 
فرابورس را معاملات را منتقل کنیم و به ترتیبی این معاملات منتقل شود، ریسکی متوجه بازار 

سرمایه نشود.

 پذیره نویسی اولین صندوق بورسی
 حوزه صنایع خلاق انجام می شود

مدیر ســرمایه گذاری صندوق جسورانه سپهر یکم گفت: پذیره نویسی صندوق 
سرمایه گذاری سپهریکم، اولین صندوق حوزه صنایع خلاق و فرهنگ بنیان از امروز 

به مدت ۶ روز کاری از طریق فرابورس انجام خواهد شد.
حسن پناهی مدیر سرمایه گذاری صندوق جسورانه سپهر یکم در گفت وگو با مهر گفت: پذیره نویسی 
صندوق سرمایه گذاری جسورانه سپهریکم )20 درصد تادیه( با نماد سپهر از روز شنبه 2۷ آذر لغایت 4 
دی به مدت ۶ روز کاری از طریق فرابورس انجام خواهد شد.وی افزود: صندوق سرمایه گذاری جسورانه 
سپهر یکم در نظر دارد واحدهای سرمایه گذاری خود را بر اساس مجوز شماره ۱22/۹4۳۶2 سازمان 
بورس و اوراق بهادار، از طریق بازار ابزارهای نوین مالی فرابورس ایران پذیره نویسی کند.پناهی تصریح 
کرد: حوزه فعالیت این صندوق شامل صنایع خلاق و فرهنگ بنیان، پویا نمایی، بازی های رایانه ای و 
موبایلی، گردشگری و صنایع دستی، فناوری ارتباطات و اطلاعات است.وی با بیان اینکه تعداد کل 
واحدهای سرمایه گذاری یک میلیون واحد اعلام شده است که از این واحدها 200 هزار واحد سهام 
ممتاز و ۸00 هزار واحد سهام عادی می باشد، افزود: صندوق جسورانه سپهر یکم با نماد سپهر، دارای 
سرمایه ۱000 میلیارد ریالی بوده و ارزش مبنای هر واحد سرمایه گذاری رقم یک میلیون ریال است 
که 20 درصد از مبلغ کل صندوق در پذیره نویسی این مرحله انجام و مابقی طی فراخوان های بعدی 

از خریداران اخذ خواهد شد. 

اخبار کوتاه 

در آخرين روز برگزاری گردهمایی سراسری مدیران بانک صنعت و معدن در سال جاري مطرح شد؛ 

نوآوری و چابكی باید در سراسر بانك نهادینه شود
نوآوری و چابکی باید در سراســر بانک نهادینه شــود تا در 
برآوردن نیاز مشتریان و بهره گیری از فرصت ها همیشه یک 

گام جلوتر باشیم 
دکتر حسین مهري در آخرین روز برگزاری گردهمایی سراسری مدیران بانک 
صنعت و معدن در سال جاري با رویکرد بررسي عملکرد ۸ ماهه و هم اندیشي 
در خصوص افق پیش روي این بانک که به صورت مجازي برگزار شد، اظهار 
داشت: فرصت ها و تهدیدها به سرعت ظهور می کنند و باید با چابکي با استفاده 
از همه ابزارها به ویژه فناوری اطلاعات، مدیریت ریسک و اعتبارسنجی بتوانیم 
اثربخشی، چابکي و قدرت سازگاری خود را با تغییرات بالا ببریم؛ نوآوری باید 
در سراسر بانک نهادینه شود تا با شناخت و درک درست از مشتریان و نیازهای 
آنها در برآوردن این نیازهاي در حال تحول و خدمت رساني صحیح و به موقع، 

همیشه یک گام جلوتر باشیم. 
دکتر مهري در این نشست که روز چهارشنبه بیست و چهارم آذرماه با حضور 
مدیران ستادی و استانی این بانک به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، بیان 
داشت: تحول شبکه بانکي در جهان با شتاب در حال وقوع است و شیوع ویروس 
کرونا، سازمان ها را به سمتي سوق داد تا از دورکاري استفاده کنند و دیجیتالي 
شــدن و استفاده از اتوماسیون را سرعت ببخشند؛ در همین راستا ما به عنوان 
یک بانک توسعه اي باید تا سال 202۵ ده مهارت را فرا بگیریم که شامل تفکر 
تحلیلی و نوآوری، یادگیری فعالانه و بکارگیري استراتژی های یادگیری، حل 
مسائل پیچیده، تفکر و تحلیل انتقادی، خلاقیت ، اصالت و ابتکار، رهبری و 
تأثیر اجتماعی، استفاده، پایش و کنترل فناوری، طراحی و برنامه نویسی فناوری، 
تاب آوری، تحمل اســترس و انعطاف پذیری و استدلال، حل مسئله و ایده 

پردازی است.
وی با اشاره به اهمیت سرمایه گذاري در آموزش مهارت هاي جدید به نیروي 
انساني افزود: از هر ۳ نفرکارآفرین، 2 نفر انتظار دارند که بازگشت سرمایه گذاری 
برای آموزش مهارت های جدید کارکنان، در همان سال اول محقق شود و این 
نشان از لزوم توجه به ارتقاي مهارت هاي سرمایه انساني در بستر دنیاي رقابتي 

و پیشرفته امروز و بهره برداري به موقع از این توانایي ها دارد.
مدیرعامل با اشاره به مأموریت، چشــم انداز و ارزش هاي این بانک عنوان 
داشت: برنامه راهبردي بانک که حقیقتاً کار تحقیقاتي و مدون ارزشمندي است 
با تکیه بر ۶ استراتژي مهم تدوین شده و در اختیار همه همکاران قرار دارد و 
لازم است همه مدیران و کارشناسان در اجراي صحیح و جزء به جزء آن تلاش 

مضاعفي داشته باشند.
دکتر مهري به تشریح اقدامات عملیاتي بانک در برنامه راهبردي تا افق ۱404 
پرداخت و خاطرنشان کرد: براي تدوین این برنامه همکاران ما در مدیریت هاي 
مختلف در طول ســه سال، زحمات زیادي را متحمل شدند و جلسات منظم 
هفتگي برگزار شد و در نهایت با نظر اعضاي هیأت مدیره، کارشناسان بانک و 
اساتید دانشگاهي این برنامه تهیه و تصویب شد.دکتر مهري در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به گزارش عملکرد ۸ ماهه و لزوم ارتقاي شاخص هاي 
عملکردي تصریح کرد: در گشایش اعتبارات اسنادي ریالي، 220 درصد، در مانده 
سپرده هاي چهارگانه ۱00 درصد، در میزان وصولي ها ۹۱ درصد، در پرداخت ها 
۸۶ درصد و در صدور ضمانتنامه هاي ریالي ۵۳ درصد رشد را نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته شاهد بودیم که نشان مي دهد حرکت بانک صنعت و معدن 

رو به جلو بوده و در مسیر صحیحي قرار دارد ولي لازم است تلاش خود را در 
زمینه هایي همچون بهبود نسبت کفایت سرمایه، کاهش تعهدات ارزي و کوتاه 
تر کردن زمان اجراي طرح ها که عمدتاً به دلیل مشکلات ناشي از تحریم است 
و وصول مطالبات بانک که به سبب نوسانات ارزي و پایین بودن هزینه عدم 

ایفاي تعهدات براي برخي مشتریان ایجاد شده است، بیشتر کنیم.
دکتر مهري یادآور شد: پیشنهاداتي شامل ۶ راهکار قابل انجام را براي افزایش 
سرمایه بانک مطرح نموده ایم که از سوي همه اعضاي هیأت مدیره با جدیت در 
نهادهاي تصمیم گیرنده و سیاست گذار مانند بانک مرکزي مطرح شده و دنبال 
مي شود.وي بار دیگر بر لزوم کاهش تعهدات ارزي تأکید کرده و افزود: در این 
راستا، تعیین تکلیف و اتخاذ تصمیم مناسب در مورد بدهکاران بزرگ ارزی و 

تمرکز بر تصویب تسهیلات ریالی را در دستور کار داریم.
مدیرعامل بانک صنعت و معدن همچنین نکات بسیار قابل تأمل و ارزشمندي 
را خطاب به معاونت توسعه سرمایه انسانی و پشتیبانی، معاونت مالی و بین الملل، 
معاونت اعتبارات و راهبری شعب، معاونت نظارت، حقوقی و وصول مطالبات، 
مدیریت مبارزه با پولشــویی و تأمین مالی تروریسم، مدیریت رعایت قوانین 
و مقررات تطبیق، مدیریت حراســت، مدیریت حسابرســی داخلی، معاونت 
برنامه ریزی و فناوری مبني بر لزوم توجه به سند برنامه ریزی نیروی انسانی 
و چارت جدید، تعامل با مشتریان بزرگ شعبه و کمک به فرایند تجهیز منابع 
بانک، لزوم ثبت وثایق و اطلاعات تسهیلات، توجه به موضوع وصول مطالبات 
ارزی و همکاری مناسب و همه جانبه شعب با واحدهای پشتیبانی و مالی ستاد، 
دریافت فاکتور دیجیتالی، رعایت قوانین و مقررات و نظارت صحیح در پرداخت 
تســهیلات و تکمیل و اجرای پروژه ها، تأکید بر جامع، کامل و مستند بودن 
مکاتبات با مراجع بیرونی، توجه به رویه های دقیق شناسایی مشتری، نظارت بر 
رعایت قوانین،  مقررات و دستورالعمل ها به منظور حفظ منافع و حسن شهرت 
بانک، انجام بازدیدهای دوره ای از طرح هاي بانک، کنترل روزانه پرگار محرمانه، 
حصــول اطمینان معقول از رعایت قوانین و مقررات لازم الاجرا و اتکاپذیری 

گزارشگری مالی بیان نمود.
در خلال این نشست، بیژن اسدي معاون نظارت، حقوقي و وصول مطالبات 
به نمایندگي از اصغر پاک طینت رییس هیأت مدیره این بانک ضمن تقدیر 
از تشریک مساعي مطلوب مدیران استاني و رؤساي شعب با مدیران ارشد و 
کارشناسان ستادي، خلاصه اي از مباحث مطرح شده حول محور لزوم توجه 
به منابع، مصارف، دارایي ها و بدهي هاي بانک، میزان بالاي تعهدات ارزي و 
لزوم کاهش پرتفوي ارزي، اهمیت جذب منابع جدید و وصول مطالبات، رعایت 
مصوبات ستاد تسهیل و پاسخگویي جامع و کامل مکاتبات نهادهاي ناظر و 
مرتبط با بانک، تعامل مناسب کارکنان بانک با کارشناسان دادگستري و مسؤلان 
استاني و نکاتي در مورد اهلیت سنجي متقاضیان تسهیلات و بازپرداخت اعتبارات 
اسنادي، اصالت مکاتبات و امضاها، اقاله و قوانین جدید آن و مدیریت ریسک که 

در روز نخست این گردهمایي گفته شده بود، را بیان نمود.
ســپس عبدالرضا ولي الهي معاون اعتبارات و راهبري شعب به نمایندگي از 
حسین عسکري عضو هیأت مدیره این بانک، موضوعات قابل ملاحظه اي 
را پیرامون معرفي و ارائه سیاست هاي دولت جدید و با توجه به رهنمودهاي 
رییس جمهوري و وزیران صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و نیز بانک مرکزي 
در خصوص لزوم استقلال بانک مرکزي و نحوه نظارت آن بر بانک ها، هدایت 

منابع به سمت سرمایه گذاریهاي مولد، فروش اموال تملیکي و مازاد، تبصره ۱۸ 
و سیاست هاي اعتباري بانک، تأمین زنجیره ارزش مخصوصاً در صنایع فولاد، 
پتروشیمي و تولید لوازم خانگي مطرح نمود و در ادامه عنوان داشت: در روز دوم 
این گردهمایي، مطالبي نیز در مورد تفکیک مشاغل و احکام پرسنلي، چارت 

جدید بانک، بازرسي، پولشویي و تطبیق ارایه گردید.
در ادامه جلسه دکتر علي خورسندیان عضو هیأت مدیره بانک، گزارش ها و 
رئوس موضوعاتي که در روز سوم این همایش مطرح شده بود را به سمع و نظر 
حاضران رساند و اظهار داشت: در سومین روز در مورد تحول دیجیتال، برنامه 
ریزي و بودجه، امضاي دیجیتال، زیربناهاي قانوني و سلسله مراتب این نوع 
امضا، پروژه هاي جدید بانک در حوزه بانکداري دیجیتال، سامانه هاي نوین، 
حدود و اختیارات شــعب، نقش شعب در کاهش هزینه هاي عملیاتي بانک، 
شفافیت بودجه و بودجه مبتني بر عملکرد، توضیحات مبسوطي ارایه شد و از 
همه کارکنان درخواست کردیم پیشنهادات و نقطه نظرات خود را براي تدوین 

سیاست هاي اعتباري سال ۱40۱ اعلام کنند.
همچنین دکتر علي حیدري معاون مالي و بین الملل به نمایندگي از دکتر علي 
موحد نژاد عضو هیأت مدیره این بانک به ارایه چکیده اي از مطالب عنوان شده 
در چهارمین روز این همایش پرداخت و بیان داشت: جلسه یاد شده با گزارشي 
در مورد وضعیت بانک ها خصوصاً بانک هاي توســعه اي آغاز شد و بر لزوم 
تغییر ســاختار بانک ها، تمرکز بر شرکت هاي کوچک و متوسط و پرداخت 
سرمایه در گردش به آنان، توجه ویژه به بانکداري دیجیتال، تأمین زنجیره ارزش، 
مدیریت بهتر خزانه داري و جلوگیري از خروج منابع، رفع تعهدات ارزي، توجه 
به قوانین و مقررات و دستورالعمل هاي حسابرسي داخلي، تجهیز منابع، استفاده 
از ظرفیت هاي بازار سرمایه توسط بانک و لزوم توجه به نسبت کفایت سرمایه 
و کاهش مطالبات غیر جاري و مشــکوک الوصول، ثبت دقیق وثایق و اسناد 
حسابداري و استفاده از سامانه چارگون تأکید شد.در این نشست، عباس خبازي 
مدیر کل مرکز حراست این بانک، نکات ارزشمند و درخور توجهي را در خصوص 
۳ حوزه حفاظت پرسنلي و بانکي، فناوري و سیستم هاي الکترونیکي و امنیتي 
عنوان نمود و اظهار داشت: تکمیل پرونده هاي پرسنلي و اطلاعات مرتبط با 
آن را از سال گذشته آغاز نموده ایم که ۸0 درصد این پروژه انجام شده و انتظار 
داریم تا پایان سال جاري به اتمام برسد؛ وي از همه کارکنان شعب خواست تا با 

نمایندگان حراست در این خصوص همکاري کنند.
مدیر کل حراست بانک صنعت و معدن تأکید کرد: تمامي همکاران در مورد 
تکمیل صحیح و دقیق پرسشنامه سفرهاي خارجي، دو هفته قبل از سفر اقدام 
نمایند.عباس خبازي همچنین در خصوص اهمیت سامانه پرگار محرمانه و 
مکاتبات طبقه بندي شده و لزوم پاسخگویي به موقع در این سامانه، استعلام هاي 

قضایي و توجه به استفاده از حافظه هاي جانبي و درگاه هاي ورود اطلاعات، 
دوربین ها و ... در سیستم هاي بانکي به ویژه در شعب هشدار داد و از همکاران 
خواست در فواصل دوره اي منظم در این خصوص بررسي و توجه داشته باشند 
و اگر درخواستي در مورد تهیه تجهیزات امنیتي و حفاظتي دارند از طریق سامانه 
ستاد اقدام نمایند.در ادامه افشین پناهنده مدیر امور حوزه مدیرعامل و سرپرست 
روابط عمومي و امور مشتریان این بانک نیز گزارش مبسوطي در مورد آرشیو 
الکترونیکي بانک که از سال ۱۳۹۸ با همکاري مدیریت حوزه مدیرعامل، امور 
فناوري اطلاعات و ارتباطات و واحد برنامه ریزي و بودجه آغاز شده است، ارایه 
نمود و اعلام داشت: از مهرماه سال ۹۸ که شعب به آرشیو الکترونیکي تجهیز 
شــدند، ورود اطلاعات مناسب بوده است و از همکاران ستادي نیز درخواست 

داریم نسبت به تکمیل اطلاعات مورد نیاز توجه لازم را داشته باشند.
وي همچنین از روند واگذاري ها و برگزاري مزایده براي شرکت هایي همچون 
صنایع شیمیایي ایران، آتیه دماوند، فولاد بافت و کارگزاري صنعت و معدن خبر 
داد و گفت: اقدامات براي فروش اموال مازاد و شرکت هاي این بانک با جدیت 
دنبال مي شود.وي همچنین گزارشي از مجموعه اقدامات انجام شده در مدیریت 
روابط عمومي و امور مشتریان بانک قرائت کرد و عنوان داشت: از اواخر سال 
گذشته فعالیت هاي مطلوبي براي اطلاع رساني در مورد قانون صدور چک و 
معرفي سامانه صیاد، چاپ عملکرد ۸ ساله بانک و برنامه راهبردي افق ۱400 تا 
۱40۱، نشریه داخلي بانک، اینفوگرافي سیاستها و شاخص هاي عملکردي به 
صورت ماهیانه، خط مشي و منشور اخلاقي، تابلوهاي راهنماي طبقاتي، تقدیر 
از همکاران بازنشسته و تهیه بسته خبري با توجه به نقشه راه غیر تورمي وزارت 
امور اقتصادي و دارایي، تهیه خبر در خصوص سفرهاي استاني ریاست جمهوري 
و اعضاي هیأت دولت و انعکاس گسترده اخبار به انجام رسیده است.پس از آن 
حمید محمد میرزایي مدیر هسته گزینش در مورد ضوابط گزینش و اهمیت آن 
مباحث ارزشــمندي را مطرح نمود و تأکید کرد: همانطور که مي دانیم رییس 
هیأت گزینش، شخص رییس جمهور است که نشان از اهمیت و حساسیت این 

مهم در دستگاه هاي اجرایي کشور دارد.
وي افزود: اقدامات مؤثري در خصوص اصلاح ساختار و ضوابط اجرایي این 
بخش داشته ایم و در تلاشیم تا برونسپاري گزینش را به حداقل برسانیم؛ وضعیت 
استخدامي تعدادي از همکاران شرکتي و قراردادي را به رسمي_آزمایشي تغییر 

دادیم و موارد دیگري را در دستور کار داریم.
وي یادآور شد: همچنین از طرق مختلف قوانین مربوط به گزینش و نیازهاي 

مطالعاتي را در اختیار همکاران قرار داده ایم.
در این جلسه حسین امیني مدیر استاني خراسان جنوبي و رییس شعبه بیرجند 
مباحثي را در مورد زنجیره تأمین بیان کرد و علیرضا تاجیک رییس شعبه بورس 
کالاي ایران نیز گزارشــي با تکیه بر موضوعات متاورس و صنعت بانکداري 
مدرن، بورس و ظرفیت هاي آن و فعالیت هاي بانک صنعت و معدن در راستاي 
بهره برداري از بازار سرمایه عنوان نمود.گفتني است، بنا بر رویه معمول در این 
جلســه نیز مدیران استانی و رؤسای شعب مســایل و موانعي را که بر سر راه 
خدمات دهي بهتر پیش روي خود داشتند در جمعي صمیمانه با مدیرعامل و 
اعضاي هیأت عامل بیان نمودند که مورد استقبال دکتر مهري و حاضران در 
جلســه یاد شده قرار گرفت و براي حل مشــکلات آن در اسرع وقت دستور 

پیگیري مؤکد داده شد. 

امضای تفاهم نامه میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها و بانک تجارت

بازنشستگان بانک تجارت، نخستین دریافت  کنندگان تسهیلات ۵۰ میلیون تومانی
تفاهم نامه مشــترک صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها 
و بانک تجارت در خصوص پرداخت تســهیلات ۵۰ میلیون 
تومانی به منظور تأمین و رفع نیازهای ضروری بازنشستگان 

منعقد شد. 
دکتر محمد ابراهیم آقابابائی مدیرعامل صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها 
ضمن ابراز خرسندی از اجرایی شدن این طرح، خاطر نشان کرد حفظ کرامت 
بازنشستگان و توجه به معیشت آنان مهم ترین دغدغه صندوق بازنشستگی 

بانک هاســت. وی ضمن سپاس از مدیریت و مجموعه بانک تجارت برای 
پیشگامی در ارائه تسهیلات ۵0 میلیون تومانی، اظهار امیدواری کرد که سایر 

بانک های عضو نیز برای ارائه این خدمت، اعلام آمادگی نمایند.
دکتر هادی اخلاقی مدیرعامل بانک تجارت از بازنشستگان بانک تجارت 
بعنــوان آیینه خدمت صادقانه در این بانک یاد کــرد و از اهتمام جدی این 
بانک برای خدمت به این قشر شریف سخن گفت. اخلاقی ضمن تقدیر از 
تلاش های صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها در راستای خدمت و تکریم 

بازنشستگان، اعلام آمادگی کرد که این بانک برای حمایت از بازنشستگان در 
کنار صندوق خواهد بود.

شایان ذکر است پیشنهاد ارائه این تسهیلات از سوی صندوق بازنشستگی 
کارکنان بانک ها به تأیید هیأت امنای صندوق رســید و شورای هماهنگی 
بانک ها نیز آن را مصوب نمود. در حال حاضر مذاکرات میان صندوق و سایر 
بانک های مشترک جهت عقد تفاهم نامه و اجرایی شدن ارائه این تسهیلات 

برای بازنشستگان سایر بانک های مشترک ادامه دارد.

برگزرای یازدهمین جلسه کمیته 
نوآوران پست بانک ایران 

یازدهمین جلسه کمیته نوآوران پست 
بانک ایران با حضور دکتر بهزاد شیری 
مدیرعامل بانک و رئیس کمیته، مهندس 
فرهادبهمنی عضو محترم هیات مدیره و 
نایب رئیس و ســایر اعضای کمیته 
نوآوران در روز پنجشــنبه ۲۵ آذرماه 

۱۴۰۰ تشکیل شد. 
در ابتدای جلسه قیطاسوند دبیر و عضو کمیته، 
ضمن تبریک افزایش ســرمایه بانک به بالای 

۱۶00 میلیارد تومان و تشکر از همه کارکنان ، مدیران و اعضای هیات مدیره ، مطالب مرتبط با بند اول 
دستور جلسه را در خصوص تامین مالی در زنجیره تامین  و ابزار اوراق گام و سکوک و برات تضمینی 

الکترونیک و حجم بازار گردش نقدینگی را تشریح کرد. 
وی گفت: با توجه به رشد سرمایه بانک حرکت به بانکداری شرکتي اجتناب ناپذیر بوده و آینده پست 

بانک با ابزارهای تامین مالی دیجیتال و محصولات بانکداری شرکتی بسیار درخشان خواهد بود.
در ادامه جلسه دکتر شیری در خصوص ظرفیت جدید بانک و رویکرد توسعه بازار با این ابزار یا سایر 
ابزار های مشابه و قراردادن تمرکز اصلی محصولات پست بانک و جهت گیری بازارها  بر رسالت بانک 
در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات ) ICT ( ، نکات مهمی را بیان کرده و رویکرد بانک را در این 
زمینه تشریح نمود.مدیر عامل پست بانک ایران ، همچنین در بحث کمیته نوآوران و حرکت بانک به 
سمت ابزارها و روش های نوین و خلاقانه و نگاه بلند مدت بانک به این موضوع اظهار داشت : بایستی 
فرآیند نوآوری در بانک بهبود یافته و فضا برای استفاده از ایده ها و نکات مشتریان و  کارمندان و سایر 

ذینفعان فراهم شود.
دکتر شیری افزود: بدون شک نوآوری و بهبود و ارتقاء عملکرد یک چرخه مداوم و بلند مدت بوده و 

بررسی موضوعات نوآورانه لزوما در کوتاه مدت به توسعه محصول جدید ختم نمی شود.
 وی گفت: ممکن است استفاده از ابزار و روش های موجود را حتی بهبود بخشد و این موضوع اثرات 

مثبتی برای بانک و کارمندان مشتریان و  سهامداران و سایر ذینفعان خواهد داشت.
در این جلســه ، سایر اعضای کمیته نیز نکاتی را درخصوص موضوعات مطروحه اوراق گام و برات 
الکترونیک بیان نمودند.در بخش انتهایی جلسه شرکت دانش بنیان ماکیان دام و از برندگان مسابقه 
تلویزیونی کارویا در خصوص دو طرح خود مطالبی بیان و پروژه و تقاضای خود را برای حمایت از طرح 

جدید خود در توسعه محصولات دارویی کاملا ایرانی با استفاده از میوه درخت بلوط را ارائه نمود.

 قیمت اوراق تسهیلات مسکن 
در سراشیبی ریزش 

به گفته بشــیری بر اساس تمهیدات 
بانــک مســکن در زمینــه کاهش 
۵۰ درصدی اوراق تسه مورد نیاز برای 
دریافت تسهیلات مسکن این بانک روز 
جاری شاهد آن بودیم که اوراق تسه در 
اکثریت قریب به اتفاق نمادها با صف 
فروش مواجه شد و متعاقب آن کاهش 
چشمگیری در قیمت پایانی این اوراق 

به ثبت رسید. 
سرپرست معاونت توسعه کسب وکار فرابورس ایران از اجرایی شدن مصوبه هیات مدیره بانک مسکن 
برای حمایت از متقاضیان تســهیلات خرید مسکن و تاثیر آن بر کاهش قیمت اوراق تسه خبر داد و 
گفت: با تمهیدات صورت گرفته از سوی این بانک شاهد کاهش چشمگیر قیمت پایانی اوراق تسه در 
معاملات امروز در فرابورس ایران بودیم.به گزارش مدیریت ارتباطات فرابورس ایران، ندا بشیری به مصوبه 
هیات مدیره محترم بانک مسکن برای حمایت از متقاضیان خرید امتیاز تسهیلات مسکن اشاره کرد و در 
این باره توضیح داد: بر اساس مصوبه هیات مدیره بانک مسکن و با هدف تقویت قدرت خرید و کاهش 
بهای تمام شده تسهیلات، از 2۳ آذرماه تا 2۵ دی ماه تعداد اوراق لازم برای خرید امتیاز اوراق گواهی حق 
تقدم استفاده از تسهیلات مسکن و همین طور جعاله تعمیرات مسکن، به نصف کاهش پیدا کرد.به گفته 
بشیری بر اساس این تمهیدات روز جاری شاهد آن بودیم که اوراق امتیاز تسهیلات مسکن این بانک 
در اکثریت قریب به اتفاق نمادها با صف فروش مواجه شد و متعاقب آن کاهش چشمگیری در قیمت 
پایانی این اوراق به ثبت رسید. سرپرست معاونت توسعه کسب وکار فرابورس با تاکید بر اینکه به واسطه 
این طرح، تمامی متقاضیان می توانند همان میزان وام را با نصف اوراق مورد نیاز قبلی دریافت کنند، ادامه 
داد: این موضوع سیگنال کاهش فشار تقاضا را به بازار مخابره کرد که در پی آن قیمت اوراق رو به کاهش 
گذاشت و در نهایت منجر به ایجاد صف فروش در بیشتر نمادهای این اوراق، موسوم به تسه ها شد.او 
برای توضیح بیشتر درباره میزان اوراق موردنیاز برای خرید مسکن گفت: به عنوان مثال مطابق اطلاعیه 
فرابورس در تاریخ سوم مهر ۱400، می توان برای خرید انفرادی مسکن در شهر تهران معادل 200 میلیون 
تومان و برای جعاله تعمیرات نیز معادل ۸0 میلیون تومان تسهیلات دریافت کرد. با توجه به اینکه هر ورقه 
از تسه ها، بیانگر حق دریافت ۵00 هزار تومان وام است، بنابراین برای وام خرید مسکن، متقاضیان باید 
تعداد 400 ورقه و برای وام جعاله نیز ۱۶0 ورقه تسه از بازار تهیه می کردند.به گفته او اما با مصوبه فعلی 
این میزان نصف شده است و به 200 ورقه برای وام خرید و ۸0 ورقه برای وام جعاله کاهش یافته است.

ضرورت استفاده از تخصص و تجربه 
پژوهشگران در راستای رفع چالش های اجتماعی

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: 

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در حوزه های مختلف اجتماعی با چالش و 
مشکلاتی مواجه هستیم که برای رفع این چالش ها، باید از دانش، تخصص و تجربه 
پژوهشگران و محققان استفاده و با حمایت و استفاده از راهکارهایی که آن ها ارائه 

می دهند، مسیرهای رسیدن به هدف را کوتاه کنیم.
دکتر حجت اللـه عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان این مطلب در مراسم هفته پژوهش 
و تجلیل از پژوهشگران برتر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان های تابعه، بر اهمیت و ضرورت 
پژوهش تاکید کرد و گفت: باید ارتباط درســت و منطقی بین حوزه اجرا و پژوهش برقرار کنیم و اگر 
نتوانیم چرخه اجرا و پژوهش را با یکدیگر ترکیب و همراه کنیم، راه به جایی نمی بریم و مشــکلات 

باقی خواهد ماند.
 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: با منابع محدود، مأموریت ها و وظایف بی شماری داریم، بنابراین 
برای انجام صحیح وظایف باید روش های نوین پژوهش را کشف تا بتوانیم به نتایج مطلوب دست پیدا 

کنیم.
لازم به ذکر است، در ادامه این مراسم با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پژوهشگران برتر 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مجموعه های وابسته و همچنین دستگاه های اجرایی فعال در امر 
پژوهش از جمله بانک رفاه کارگران تقدیر و به دنبال آن نمایشگاه دستاوردهای پژوهشی وزارت تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی و سازمان های تابعه در محل سالن ۱۷ شهریور وزارتخانه افتتاح شد.
بانک رفاه کارگران با حضور فعال در این نمایشگاه، نسبت به معرفی برخی از جدیدترین محصولات 
و خدمات مشاوره ای، آموزشی و پژوهشی خود و همچنین آخرین کتاب های منتشر شده با موضوعات 

مرتبط، اقدام کرده است.
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